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Jegyzőkönyv 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
2021. szeptember 28. napján, 

a Polgármesteri Hivatal dísztermében 
megtartott üléséről 

 
Jelen vannak: 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Abrudán Andrea alpolgármester 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka képviselő 
Szelezsán Zsolt képviselő 
Tarján István képviselő 
Furákné Pavelka Marianna képviselő 
Kalcsó Istvánné képviselő 
 
Dr. Bálint Anna jegyző 
 
Javasolt napirendi pontok: 

 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
  

            2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

            3) Gyulai járásra vonatkozó Integrált Településfejlesztési Stratégia  

            és a kapcsolódó Megalapozó Vizsgálat elkészítése   

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

4) Lukács tó halászati jógának átruházása, bérleti szerződés megkötése 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

5) Csatlakozás a Bursa Hungarica ösztöndíjrendszerhez 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

6) Kezdeményezés testvértelepülési kapcsolat létrehozására 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

7) Támogatási kérelmek megtárgyalása 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

  8) Felvételi körzetek tervezésének véleményezése 

            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 



   

9) Közvilágítási árajánlat megtárgyalása 

            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
Dr. Rákócziné Tripon Emese köszönti a jelenlévőket, ezt követően megállapítja, hogy a 
képviselő-testület 7 fővel határozatképes, ismerteti a javasolt napirendi pontokat és javasolja 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka képviselőt felkérni a jegyzőkönyv hitelesítésére. Javaslatát a jelen 
lévő képviselők 7 igen szavazattal elfogadják. 
Dr. Rákócziné Tripon Emese javasolja, hogy az előzetesen megküldött, a meghívón 3)sorszám 
alatt szereplő napirend kerüljön először megtárgyalásra, figyelemmel a meghívott vendégre, majd 
Kétegyháza közbiztonsága és rendőrőrs létrehozása és azt követően a sorra következő napirendek. 
A képviselők 7 egyhangú igen szavazattal az ülés napirendjét a következők szerint állapítják meg: 
 
Napirendi pontok: 

 
 
1) Gyulai járásra vonatkozó Integrált Településfejlesztési Stratégia  

és a kapcsolódó Megalapozó Vizsgálat elkészítése   

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

2) Kétegyháza közbiztonsága és rendőrőrs létrehozása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

3)  Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

4)  Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

5) Lukács tó halászati jógának átruházása, bérleti szerződés megkötése 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

6)  Csatlakozás a Bursa Hungarica ösztöndíjrendszerhez 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

7) Kezdeményezés testvértelepülési kapcsolat létrehozására 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

8) Támogatási kérelmek megtárgyalása 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

9) Felvételi körzetek tervezésének véleményezése 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

10) Közvilágítási árajánlat megtárgyalása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
 

 
 

1) Gyulai járásra vonatkozó Integrált Településfejlesztési Stratégia és a kapcsolódó Megalapozó 
Vizsgálat elkészítése   
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester tájékoztatást nyújt az Integrált Településfejlesztési 
Stratégia és a kapcsolódó Megalapozó Vizsgálat elkészítésével kapcsolatban. Elmondja, hogy a 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta a napirendet, mivel költségvetést érint.  



Felkéri Kónya István gyulai alpolgármestert, hogy adjon tájékoztatást a képviselőknek a TOP 
Plusz projektekről és a napirend tárgyáról.  
 
Kónya István megköszöni a meghívást, örül, hogy napirendre vette a témát a képviselő-testület. 
Először is szeretne visszakanyarodni az előző ciklushoz, akkor 60 milliárd volt Békés megye 
számára elkülönítve. A települések döntötték el, hogy a 2014-2020-as költségvetési ciklusban mire 
kívántak pályázni. Ilyen célok voltak: családok helyzetének javítása, épületek felújítása, közösségi 
terek kialakítása, csapadékvíz-elvezető rendszerek kiépítése, stb. Nem volt elkülönített keret a 
hátrányos helyzetű településekre (pl. sarkadi vagy mezőkovácsházi térség). Minden  település 
eldöntötte mire ad be pályázatot. A települések gyakorlatilag egymással versengtek. Ezt mindenki 
látta, a települési vezetők és a megyei vezetők is. Ez nem volt jó. A Kormányzat is látta ezt a 
helyzetet, ezen kíván változtatni az újabb költségvetési ciklusban meghirdetésre kerülő projektek 
során.  
Jelenleg két nagy változás van a pályázati rendszerben. Egyrészt nőtt a költségvetési forrás, 60 
milliárdról 86 milliárdra. Másrészt lakosságarányosan vannak a források elosztva. A gyulai járás 
településeire összesen 8,8 milliárd forint jut. Ezt kell a gyulai járás 4 településére szétosztani. Ez 
gyakorlatilag kőbe vésett összeg. A települések dönthetik el, hogy mit szeretnének megvalósítani. 
Kialakult egy programterv, ez az alapja az ITS-nek. Ez egy mankó, ez lesz mindennek az alapja. 
Majd prioritásokat kell felállítani.  
 
ITS készítésével kapcsolatban a következőket mondja el: 
 
Nem láttuk mélységében az előző években, hogy kell majd ilyet készíteni, ezért profi szolgáltatót 
kerestünk, pályázat útján. Az MKB Consultingra esett a választás, az ő ajánlatuk volt a legjobb.  
Meg fognak jelenni a TOP Plusz pályázati felhívások. Fenntartható városfejlesztési stratégiát kell 
alkotni, lesz egy külön járási ITS-ünk is. Miután elkészül a járási ITS, a fenntartható városfejlesztési 
stratégiát is elkészítik. 
A munka ellenértékét, a mintegy 12 millió forintot Gyula megelőlegezi, mivel ő a gesztor. 
Ha mégsem nyer a pályázat, akkor lakosságarányosan kell a költségeket viselni. 
Reményeink szerint jó pályázatokat tudunk beadni. Jó pályázatokat kell írni, mert megmarad a  
pontozási rendszer. Nem automatikusan jár az összeg. Az összeg a miénk, de a szakmaiságunkon 
múlik, hogy mennyit tudunk lehívni. Ebben a rendszerben segíteni fogják egymást a települések, ha 
bármelyik település bajba kerül. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta a napirendet, és a 
határozati javaslatot elfogadásra javasolja.  
A forrást biztosítani fogja a képviselő-testület, de úgy gondolja, hogy nem lesz majd erre szükség. 
Köszöni a pályázati eljárási rendszerről szóló tájékoztatót. Kérdése, hogy a 4 település közösen 
fogja eldönteni a pénz felosztását? 
 
Kónya István elmondja, hogy igen, így van. A települések magukra vannak utalva. A megyei 
önkormányzat felelős az összes projektért, de a járási keret felhasználásáról a 4 település dönt. Ez 
a pénz itt van, csak jó pályázatokat kell írni. 
 
Azzal szeretné még az új pályázati rendszert kiegészíteni, hogy tartalmaz egy szociális 
városrehabilitációs célkitűzést, amely szegregált területekre, azok megszüntetésére vonatkozik, de 
jelenleg csak a városokban. Annyi javaslatuk van, hogy valamennyi olyan településre terjedjen ki ez 
a cél, ahol jelen van a szegregáció. Ebben lehet még változás, ezen dolgoznak, hogy ez így legyen. 
Cél, segíteni azokat az embereket, akik hajlandóak integrálódni. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy jobb lenne, ha „településrehabilitációs” lenne a cél. 
 



Kónya István elmondja, hogy javasolni fogják, de csak akkor tudják ezt megtenni, ha elkészül az 
ITS, utána lehet az Irányító Hatósághoz fordulni, hogy ezt a módosítást engedélyezzék. 
 
 
További vélemény, kérdés nem hangzott el. 
  
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

54/2021. (IX.28.) számú határozat a Gyulai járásra vonatkozó Integrált Településfejlesztési 

Stratégia és a kapcsolódó Megalapozó Vizsgálat elkészítéséről 

Kétegyháza Nagyközség Önkormányzatának Képviselő‐testülete úgy dönt, hogy csatlakozik a 
Terület‐ és Településfejlesztési Operatív Program Plusz  (TOP Plusz)  keretében elkészítendő 
Integrált Településfejlesztési Stratégia kidolgozására a Gyulai  Járás  településeiből    létrejövő 
várostérséghez.  

 
A  képviselő‐testület  kötelezettséget  vállal  arra,  hogy  a  saját  bevételek  terhére  fedezetet 
biztosít  a  Gyulai  Járás  Integrált  Településfejlesztési  Stratégiája  és  kapcsolódó Megalapozó 
Vizsgálat  elvégzésére  kiválasztott  ajánlattevő  által  meghatározott  bruttó  12.141.200,‐Ft 
összegnek a Kétegyháza településre eső 9,03 %‐nak (1.096.350 Ft) a biztosítására, amennyiben 
az összeget a benyújtásra kerülő pályázati forrásból nem lehet fedezni. 

 
A Képviselő‐testület felhatalmazza a polgármestert a Gyulai  járás települési önkormányzatai 
közötti ‐  a határozat mellékletét képező ‐ együttműködési megállapodás aláírására.  
Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester, Dr. Bálint Anna jegyző 
Határidő: azonnal. 
Szavazati arány: 7-0-0 

 
2) Kétegyháza közbiztonsága és rendőrőrs létrehozása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
   
Dr. Rákócziné Tripon Emese felvázolja a rendőrőrs felállításával kapcsolatos korábbi 
történéseket, az alábbiak szerint: 

 2020. szeptemberében a képviselő-testület döntött, hogy szükséges rendőrőrs létesítése 
Kétegyházán. 

 2020. októberében az akkori megyei rendőr-főkapitánnyal személyes egyeztetést folyatott. 
Ezen részt vett Herczeg Tamás országgyűlési  képviselő úr is.  Akkor a rendőri vezetőktől 
azt a tájékoztatást kapták, hogy a statisztikai adatok nem támasztják alá a rendőrőrs 
indokoltságát, de 3 hónapos fokozott rendőri jelenlétet biztosítanak és ennek kiértékelését 
követően kell majd a témára visszatérni.  Ennek a kiértékelése azonban nem történt meg.  

 2021. augusztusában sajnálatos események történtek, két család konfliktusa halálesettel 
végződött. Herczeg Tamás képviselő úr levelet írt az új megyei rendőr-főkapitánynak, aki 
szintén azt a választ adta, hogy nem indokolt az őrs. 

 Képviselő úrral együtt bejelentették, hogy tovább fognak lépni, mert csak akik itt élnek, 
azok érzik a közbiztonsági megingást. Senki nem okolja a rendőrséget a sajnálatos 
események miatt, de volt egy testületi döntés, azt szeretnék érvényre juttatni. 

 A megyei rendőr-főkapitány állítása, miszerint tavaly a polgármester  és az országgyűlési 
képviselő jóváhagyták, hogy ne legyen rendőrőrs, nem volt valós. Tudomásul vették a 
tájékoztatást, de azt nem fogadták el, hogy nem szükséges Kétegyházára rendőrőrs.  



 A cél érdekében elindítottak egy aláírás-gyűjtést a településen. Eddig több mint 1000 fő írta 
alá, de sokan csak azért nem írták alá, mert nem voltak otthon, mert dolgoztak, vagy egyéb 
elfoglaltságuk volt. 

 Másfél hete volt személyesen Herczeg Tamás képviselő úrral Papp Károly belbiztonsági 
államtitkárnál, ahol előadták a település kérését. 

 Másnap kapta a jóhírt, 13 fős rendőrőrs fog létesülni Kétegyházán 2022. április 1-től.  
 Közbiztonsági programot kell összeállítani, Dr. Hatala József közbiztonsági vezető fog 

eljönni október 4-én a településre. 
 Úgy fogunk készülni, hogy a szolgálati lakások + udvar + garázs is kész legyen.  
 Kaptak a rendőrök egy Audit, amit csak Kétegyházán használhatnak. Várhatóan még egy 

gépjármű érkezik, reméli, hogy az terepjáró lesz, mert arra lenne szükség.  
 A KMB iroda lakássá történő átalakítása is felmerült. 
 Amennyiben a képviselő-testület jóváhagyja, úgy az Újfalusi volt óvoda épületét fogják a 

rendőrőrs céljára felajánlani. Eddig csak a Szent Imre u. 39. szám alatti ingatlanról beszéltek, 
most lehetne egy döntés arról, hogy a volt óvoda épületét ajánlják fel. 

 Mindaddig amíg a rendőrőrs meg nem valósul, 0-24 órás rendőri jelenlétet kértek, ez így is 
van, tapasztaljuk. Több felől jönnek rendőrök a nap különböző szakaszaiban. 

  Azt is kérte, hogy a rendőrök ne a biciklist bírságolják, tudja, hogy a rendőri 
intézkedéseknek sorja van, de az nem jó, ha a biciklist bírságolják meg 45 ezer forintra, a 
rendőrök legyenek méltányosak a lakossággal, de szigorúak a bűnelkövetőkkel.  

 Napi szinten egyeztet a rendőri vezetőkel, a járőrök naponta jelentkeznek. A kapcsolattartás 
még szorosabb lett az elmúlt hetekben. 

 
Dr. Rákócziné Tripon Emese Domak Péter eleki rendőr-kapitány részére adja meg a szót. 

 
 

Domak Péter elmondja, hogy szeptember 20-án lett elrendelve az állandó kétegyházi jelenlét. Volt 
egy megyei és egy országos rendelkezés. Az Audit Budapestről kapták, valóban jó lenne, ha a 
második autó terepjáró lenne, hogy a külterületre is ki tudjanak menni. A helyszíni bírságolásnál 
differenciált intézkedést kell kérni, ő is  jelezni fogja a napi jelentésében. Napi kapcsolattartás lett 
számukra meghatározva. Ami probléma, észrevétel van, azt jelezzék a képviselők és ő közvetíteni 
fogja.  
A Kétegyházán szolgálatot teljesítő rendőrök állandó elérhetősége: 30/ 633 7238 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság is tárgyalt a napirendről. Jóhírt 
közölt a polgármester asszony, hogy lesz állandó rendőrőrs Kétegyházán.  Korábban is akarták, de 
akkor pl. a határhoz kellett irányítani a rendőröket. Ezt azonban csak átmenetileg fogadták el, ezért 
hozta mega képviselő-testület 2020. szeptemberében a döntését, utána nem teljesült, hogy legyen 
állandó rendőri jelenlét. Kétegyháza magas veszélyeztetettségű településnek számít közbiztonsági 
szempontból. Az, hogy lesz rendőrőrs nagyon jó hír, a lakosok megnyugodhatnak, azért is, hogy itt 
vannak a rendőrök. Felnőtt egy másik korosztály, ez még indokoltabbá teszi az őrs létrehozását.  
Már látszik a 0-24 órás szolgálat hatása, visszatartó ereje van annak, hogy járnak a rendőrök a 
településen.  Örül annak, hogy felvetődött, hogy a legveszélyeztetettebb területen legyen a 
rendőrőrs. Ha ott lesz az őrs, az jó lesz. A vasút fejlesztése is jó hatással lehet majd arra a területre.  
A differenciált intézkedés jogos elvárás, mert bárki kerülhet méltánytalan helyzetbe. A fokozatosság 
fontos. Ezzel sok mindent meg lehet előzni. De fontos lenne, hogy több jogot adjanak a 
rendőröknek. A lakosság igénye, hogy adjanak több lehetőséget a rendőröknek, hogy szigorúbbak 
lehessenek. 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság támogatja a rendőrőrs, a szolgálati lakások, a garázsok és a 
bejárók, valamint a garzon kialakítását. 
 



További vélemény, kérdés nem hangzott el. 
  
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatokat hozza: 
 

55/2021. (IX.28.) számú határozat szolgálati lakások felújításáról 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
Kétegyháza, Szent Imre u. 39. szám alatti ingatlanban lévő szolgálati lakások, garázsok,  
valamint az udvar felújításáról gondoskodjon, tegye meg a szükséges intézkedéseket. 

A képviselő-testület egyidejűleg biztosítja a felújításhoz szükséges költségvetési forrást. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal. 
Szavazati arány: 7-0-0 
 

 
56/2021. (IX.28.) számú határozat 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Kétegyháza, Nagy Sándor 
u. 19. szám alatti ingatlant (volt óvoda épülete) határozatlan időre ingyenes használatba 
adja a Kétegyházán létesítendő rendőrőrs céljára. 

Felhatalmazza a polgármestert, hogy az ingatlan és az udvar átalakításáról, felújításáról 
gondoskodjon, tegye meg a szükséges intézkedéseket. 

A képviselő-testület egyidejűleg biztosítja a felújításhoz szükséges költségvetési forrást. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal. 
Szavazati arány: 7-0-0 

 
 
3) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

Dr. Rákócziné Tripon Emese szóbeli tájékoztatást ad az előző ülés óta történt eseményekről.  
A tájékoztatóval kapcsolatban vélemény, kérdés nem hangzott el. 
  
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a 
jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő határozatot hozza: 
 
 

57/2021. (IX.28.) számú határozat a két ülés között történt eseményekről és tett 
intézkedésekről, valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a két ülés között történt eseményekről és tett  
intézkedésről, valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló beszámolót 
elfogadja. 

            Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
      Dr. Bálint Anna jegyző 

            Határidő: azonnal 



            Szavazati arány: 7-0-0 
 

4) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy bár szóban rendszeresen beszámolt a képviselő-
testületi hatáskörben hozott döntésekről, ezeket most írásban is beterjesztette, továbbá a képviselő-
testület döntéseinek végrehajtásáról szóló beszámolót is. 
 
A tájékoztatóval kapcsolatban vélemény, kérdés nem hangzott el. 
  
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 
58/2021. (IX.28.) számú határozat a lejárt határidejű határozatokról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról és az átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről szóló beszámolót elfogadja. 
Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 
 
 
5) Lukács tó halászati jógának átruházása, bérleti szerződés megkötése 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a tó hasznosítására 10 éve megkötött szerződés 
2021. október 5. napján lejár, ezért vált szükségessé az ügy napirendre vétele. Az elmúlt 
időszakban a Lukács tó hasznosításával, a horgászati tevékenységgel nem merültek fel problémák, 
az Úttörő Horgász Egyesület megfelelően kezelte azt.  
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 
 

59/2021.  (IX.28.)  számú  határozat  a Lukács tó halászati jogának átruházásáról, 
bérleti szerződés megkötéséről 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a halgazdálkodásról és a hal védelméről 
szóló 2013. évi CII. törvény 23. §-a alapján tulajdonát 1/1-ed részben képező 
„Lukács tó” (Kétegyháza, 1816 hrsz) területére szóló halászati jogot a kétegyházi 
Úttörő Horgász Egyesületnek (5741 Kétegyháza, Gyulai u. 6.) átadja 2021. október 
6. naptól 10 év időtartamra és erre az időszakra bérleti szerződést köt az egyesülettel 
a határozat melléklete szerinti tartalommal. 



A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges jognyilatkozatok 
megtételére, valamint a bérleti szerződés aláírására. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 

            Szavazati arány: 7-0-0 
 
 
6) Csatlakozás a Bursa Hungarica ösztöndíjrendszerhez. 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
Dr. Rákócziné Tripon Emese ismerteti a képviselő-testület tagjaival, hogy az önkormányzat 
évente csatlakozik a Bursa Hungarica Ösztödíjrendszerhez, ezért kerül most a képviselő-testület 
elé a napirend.  A csatlakozás mellett felmerült a napirendhez tartozó önkormányzati rendelet 
módosításának lehetősége is. Egyrészt javasoljuk a jelenlegi maximálisan adható 5 000 Ft/fő 
összeget 10 000 Ft/fő összegre módosítani azzal, hogy az egyedi összegről a képviselő-testület 
fog dönteni. Az 1000 Ft/fő minimális összeget a jogszabály határozza meg. Ezen túlmenően a 
vagyonvizsgálati kötelezettséget kivennénk a rendeletből és az odaítélést az egy főre eső 
jövedelem alapján határoznánk meg.  A harmadik módosítás pedig az odaítélés feltételeinél jelent 
egy pontosítást, ha esetleg szükség lenne rangsor felállítására, bár igyekszünk minden kérelmezőt 
támogatni. 

Kalcsó Istvánné a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, a 
csatlakozásnak és a rendelet-módosításnak  nincs akadálya. Sajnos nem túl sok a településen 
felsőfokú tanulmányokat folytató diák. Javasolja az előterjesztést elfogadásra. 

Az előterjesztéssel kapcsolatban további kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

60/2021. (IX.28.) számú határozat a Bursa Hungarica ösztöndíjrendszerhez történő 

csatlakozásról 

Kétegyháza  Nagyközség  Képviselő‐testülete  csatlakozik  a  Bursa  Hungarica  Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi pályázati fordulójához. 

A képviselő‐testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 

Felelős: dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 

           Szavazati arány: 7-0-0 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslathoz kapcsolódó önkormányzati rendelet módosítását szavazásra, amelyet a jelen lévő 7 
képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő rendeletet alkotja: 
 

Kétegyháza Nagyközség Önkormányzata Képviselő‐testületének  

13/2021.(IX.30.) számú önkormányzati rendelete 



a tanulmányokat folytató fiatalok ösztöndíj támogatásáról szóló 17/2007. (XI.30.) számú 
önkormányzati rendelet módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

7) Kezdeményezés testvértelepülési kapcsolat létrehozására 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatja a képviselőket, hogy egy szervezet kezdeményezte 
Kétegyháza és Gátalja településeknél a testvértelepülési kapcsolat létrehozását, tehát nem is maga 
a román település a kezdeményező.  Véleménye szerint az önkormányzat jelenlegi helyzete – 
figyelemmel a meglévő testvértelepülési kapcsolatokra is - nem indokolja további testvértelepülési 
együttműködés létrehozását. 
 
Kalcsó Istvánné egyetért a határozati javaslattal. Ápolni kell a meglévő 4 testvértelepüléssel a 
kapcsolatokat. Fel kellene venni velük a kapcsolatot, de ez költség- és időigényes. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a szervezet elnökével nem tudott kapcsolatot 
létesíteni. Véleménye szerint ami van kapcsolat, azt ápoljuk, de nincs se energia, se pénz arra, 
hogy a kapcsolatrendszert bővíteni lehessen. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban további kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

61/2021. (IX.28.) számú határozat testvértelepülési kapcsolatrendszerről 

Kétegyháza  Nagyközség  Képviselő‐testülete  úgy  dönt,  hogy  jelenleg  nem  kívánja 

testvértelepülési kapcsolatrendszerét bővíteni. 

A  képviselő‐testület  felkéri  a  polgármestert,  hogy  a  döntésről  tájékoztassa  a  megkereső 

szervezet vezetőjét. 

Felelős: dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 

            Szavazati arány: 7-0-0 
 
 
8) Támogatási kérelem megtárgyalása 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatja a képviselőket a Petőfi Polgárőr Egyesület kérelméről, 
amelyet az általuk használt autó műszaki vizsgáztatásához kértek elsősorban.  
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta a kérelmet és 
100 000 Ft támogatási összeg megítélését javasolja. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 



Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

62/2021. (IX.28.) számú határozat a  Kétegyházi Petőfi Polgárőr Egyesület támogatásáról 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő‐testülete 100.000‐ Ft támogatásban részesíti a Kétegyházi 

Petőfi Polgárőr Egyesületet. 

A képviselő‐testület felkéri a polgármestert az elszámolási kötelezettséget is tartalmazó 

támogatási megállapodás aláírására. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 

           Szavazati arány: 7-0-0 
 
9) Felvételi körzetek tervezésének véleményezése 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
Dr. Bálint Anna tájékoztatja a képviselő-testületet a Gyulai Tankerületi Központ megkereséséről 
és a jogszabályi rendelkezésekről. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Marki S. Általános Iskolának van körzete, amely lefedi a 
település egészét, a román iskola itt nem vehető figyelembe, mivel más fenntartás alatt áll. 
Véleménye szerint a hátrányos helyzetű létszám önmagában semmit nem mond, a teljes 
gyermeklétszámot is fel kellene tüntetni, úgy sokat mondóak a számok. 
 
Abrudán Andrea az önkormányzat vélemény nyilvánítása formális, mivel egy felvételi körzet 
van. 
 
Dr. Bálint Anna az elhangzottak alapján pontosítja a határozati javaslat szövegét. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 
 

63/2021. (IX.28.) számú határozat felvételi körzetek tervezetének véleményezéséről 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő‐testülete az illetékességi területén működő általános 

iskolai felvételi körzethatárt áttekintette, azt a jelenlegi felvételi körzetnek megfelelő módon 

elfogadja, módosítási javaslata nincs. 

A jegyző által vezetett nyilvántartásban a településen lakóhellyel vagy tartózkodási hellyel 

rendelkező Kétegyházi Márki Sándor Általános Iskola 63 fő összlétszámából a hátrányos 

helyzetű gyermekek száma 39 fő. 

A képviselő‐testület felkéri a polgármestert, hogy e döntésről a Gyulai Tankerületi Központot 

határidőben tájékoztassa. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 



Határidő: azonnal 
            Szavazati arány: 7-0-0 
 
9) Közvilágítási árajánlat megtárgyalása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatást nyújt az előterjesztésről. Elmondja, hogy 2022. január 
1. naptól kellene szerződést kötni, 3 éves időtartamra vonatkozik az ajánlat. Évente mintegy 1,1 
millióval emelkedne meg a közvilágítás költsége, ebben az évben már 7 millió forint a közvilágítás 
kiadása. A normatíva egyébként az emelt díjat is fedezni fogja. A karbantartási szerződés már meg 
lett kötve, egy évre, változatlan áron. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, 
azt elfogadásra javasolja azzal, hogy a 3 év alatt meg kell vizsgálni, hogy a szabadpiacon esetleg 
tudna-e az önkormányzat kedvezőbb ajánlatot kapni. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

64/2021. (IX.28.) számú határozat közvilágítási árajánlat elfogadásáról 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő‐testülete elfogadja az MVM Next Energiakereskedelmi Zrt. 

(1439 Budapest, Pf.: 586.) 33,90 Ft/kWh árajánlatát a közvilágítási hálózat villamos energia 

ellátására, felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 

            Szavazati arány: 7-0-0 
 
 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester megállapítja, hogy egyéb kérdés, hozzászólás nincs 
megköszöni a munkát és bezárja ülést. 

 
K.m.f. 

Dr. Rákócziné Tripon Emese     Dr. Bálint Anna 
polgármester                  jegyző 

 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka  

képviselő 
       jkv.hitelesítő 

 
 


